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Повышение эффективности MACD осциллятора выбирая критерии 

управления 
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На современных финансовых рынках велика роль фундаментального и техничес-

кого анализа, разумное применение которого обеспечивает большую прибыль 

участникам финансового рынка. Цель данного исследования - обеспечить макси-

мальную доходность и надежность портфеля с помощью осциллятора MACD. Ис-

ходя из этой цели, были изучены оптимальные корректировки MACD  и  времен-

ные корректировки для пар валют, а также проанализированы общие тенденции 

развития системы, динамика цен, период тенденции, период воздействия, диапа-

зон колебаний цен, для выяснения правил использования осцилля-торов. 
 

Narek KESOYAN, Mesrop MESROPYANImproving the efficiency of the MACD 

oscillator by choosing control criteria 
Key words: oscillator, risk, currency pair, credit leverage coefficient 
 

In modern financial markets, the role of fundamental and technical analysis is great, the 

smart application of which provides large returns to financial market participants. The 

purpose of this study is to ensure the maximum profitability and reliability of the 

portfolio using the MACD oscillator. Based on this aim, the optimal MACD and time 

adjustments for currency pairs were studied, as well as the general trend of system 

development, price dynamics, trend period, impact period, range of price fluctuations 

were analyzed to find out the technical rules for using oscillators. In order to solve the 

above-mentioned problem, the MACD model was proposed in the work, then the 

currency pair and the credit leverage coefficient were selected, and the results of daily 

and weekly price fluctuations were analyzed.  


